
Poznań, 10 września 2012 r.

Protokół z posiedzenia Konferencji Dyrektorów Bibliotek Uczelni Medycznych w dniu 10
września 2012 r. w Poznaniu.

W spotkaniu wzięli udział dyrektorzy bibliotek:
Renata Birska - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Lublinie
Dagmara Budek - Biblioteka Główna Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego w Szczecinie
Danuta Dąbrowska-Charytoniuk - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego
w Białymstoku
Wojciech Giermaziak - Główna Biblioteka Lekarska w Warszawie
Anna Grygorowicz - Bibliotek Główna Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego
Krzysztof Nierzwicki - Biblioteka Główna Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu
Ewa Nowak - Biblioteka Główna Śląskiego Uniwersytetu Medycznego w Katowicach
Aniela Piotrowicz - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu
Renata Seweryniak - Biblioteka Centrum Medycznego Kształcenia Podyplomowego
Renata Sławińska - Biblioteka Uniwersytetu Medycznego we Wrocławiu
Anna Uryga - Biblioteka Medyczna UJ CM
Irmina Utrata - Biblioteka Główna Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego
Ryszard Żmuda - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Łodzi

1. Przewodnicząca KDBAUM dyr. Anna Grygorowicz podsumowała ostatni rok pracy
wskazując, iż udało się:
a) rozpocząć aktualizację kartoteki MeSH,
b) zorganizować e-szkolenie, w zakresie tworzenia kursów e-leamingowych na

platformie Moodle, przez Warmińsko-Mazurską Bibliotekę Pedagogiczną im.
Karola Wojtyły w Elblągu, w którym uczestniczyło ok. 40 bibliotekarzy z
bibliotek medycznych.

Natomiast do zadań niezrealizowanych zaliczyła nierozwiązanie problemu przesyłania
danych wprowadzanych na bieżąco do doc@med również do CKCZ.
Poruszyła także problem niezbyt sprawnej realizacji poszczególnych zadań i
wniosków formułowanych w czasie kolejnych konferencji. Zaproponowała
powoływanie koordynatorów, którzy będą odpowiadali za wdrażanie poszczególnych
postanowień oraz realizację wspólnych przedsięwzięć. Propozycja została przyjęta.

2. Dyrektor Anna Uryga przedstawiła problematykę projektu SYN AT - platformy do
udostępniania zasobów cyfrowych, w którym uczestniczy Biblioteka Medyczna
Uniwersytetu Jagiellońskiego Collegium Medicum.

3. Dyrektor Anna Uryga przekazała zebranym opinię przygotowaną przez dr Sybillę
Stanisławską-Kloc i dr. Tomasza Targosza dotyczącą umowy o udostępnianie systemu
informacji Głównej Biblioteki Lekarskiej.

4. Przedstawiono doświadczenia bibliotek medycznych w aplikowaniu o środki z tzw.
DUN (Działalności Upowszechniającej Naukę) wskazując na niekonsekwencje w ich
przydzielaniu oraz lakoniczne odpowiedzi ministerstwa uzasadniające odmowę
przyznania takich funduszy. Omówiono możliwości występowania o dofinansowanie
w ramach DUN takich wspólnych zadań środowiskowych jak: kartoteka MeSH- PL
oraz Forum Bibliotek Medycznych. Wskazano na konieczność złożenia wniosku przed



red nacz. FMB dyr. Ryszarda Żmudę. Dyrektor Renata Sławińska zadeklarowała
pomoc w wypełnianiu odpowiednich wniosków.

5. Kontynuując temat z poprzedniej konferencji - wspólnej platformy do udostępniania
bibliografii uczelnianych - zaproponowano powołanie zespołu, który miałby się zająć
ujednoliceniem danych w bibliografiach lokalnych; do zespołu zgłosiły się
następujące biblioteki ze: Szczecina, Wrocławia, Katowic, Gdańska oraz Torunia-
Bydgoszczy.

6. Dyrektor Renata Sławińska podjęła się złożenia wniosku w imieniu wszystkich
bibliotek zainteresowanych konsorcjum BMJ (Działalność statutowa - część F
wniosku).

7. Omówiono zmiany w zakresie punktacji publikacji naukowych opublikowane w
Rozporządzeniu MNiSW z dnia 13 lipca 2012 r. w sprawie kryteriów i trybu
przyznawania kategorii naukowej jednostkom naukowym, dotyczące punktacji
monografii naukowych (rozporządzenie nie wymienia podręczników), wątpliwości
dotyczące publikacji w recenzowanych materiałach konferencyjnych oraz zasady
stosowania nowych wytycznych, (od którego roku należy je stosować). Zwrócono
uwagę, że ostateczne decyzje dotyczące jednolitych zasad stosowania punktacji
powinny zostać podjęte na forum rektorów uczelni medycznych. Zgromadzeni
dyrektorzy uznali, iż zasadne jest, by nowa punktacja była stosowana do publikacji,
które ukazały się w czasopismach od 2012 roku i takie stanowisko mieli
zaprezentować w swoich uczelniach.

8. W zakresie dydaktyki realizowanej przez biblioteki uczelni medycznych
zaproponowano opracowanie jednolitych efektów kształcenia na wszystkich
poziomach (Lublin, Wrocław, Poznań, Warszawa, Szczecin) oraz opracowania
wspólnej platformy do szkolenia doktorantów; koordynacji obydwu zadań podjęła się
Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Lublinie.

9. Dyrektor Głównej Biblioteki Lekarskiej Wojciech Giermaziak (uczestniczący w
konferencji po raz pierwszy) przedstawił bieżącą sytuację biblioteki (prowadzona jest
pełna inwentaryzacja księgozbioru i zbiorów muzealnych). Jednocześnie
zaproponował podjęcie bliższej współpracy z bibliotekami medycznymi w zakresie
bieżących zagadnień. Podkreślił, że nie widzi nadrzędnej roli GBL w stosunku do
bibliotek uczelnianych oraz zaproponował spotkanie w siedzibie GBL w listopadzie
br. w sprawie przedstawienia propozycji i zakresu współpracy z bibliotekami
uczelnianymi

10. Ustalono, że następna Konferencja Problemowa Bibliotek Medycznych odbędzie się
we wrześniu 2013 r. w Katowicach.

Protokół sporządziła

Dagmara Budek
p.o. DYREKTOR


